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ZbliŨa siň koniec czteroletniej kadencji mojej pracy na stanowisku w·jta 

naszej Gminy i pracy wybranych na tň kadencjň Radnych. W zwiŃzku z tym pragnň 

poinformowaĺ PaŒstwa o znaczŃcych rezultatach naszej wsp·lnej dziağalnoŜci, jak 

r·wnieŨ o tym, czego nie udağo nam siň osiŃgnŃĺ, choĺ bardzo staraliŜmy siň, by 

byğo inaczej. Rzecz jasna, Ũe w tym miejscu moŨe to byĺ informacja jedynie  

w ogromnym skr·cie.  

Ale zanim przejdň do podsumowywania naszej dziağalnoŜci, pragnň najpierw gorŃco 

podziňkowaĺ wszystkim PaŒstwu za obdarowanie mnie cztery lata temu zaufaniem, kt·re pozwoliğo mi 

objŃĺ i peğniĺ funkcjň w·jta naszej Gminy przez cağŃ mijajŃca kadencjň  2010 ï 2014r.  

Nastňpnie chcň teŨ gorŃco podziňkowaĺ za dobrŃ wsp·ğpracň wszystkim Radnym naszej Gminy.  

To dziňki ich zaangaŨowanej postawie, w tym Jej PrzewodniczŃcego ï Pana Kazimierza Gawin, udağo 

nam siň zrobiĺ tak wiele i zarazem uniknŃĺ (wbrew niejednej przepowiedni) jakichkolwiek 

kompromitujŃcych naszŃ Wsp·lnotň skandali.   

 GorŃco pragnň teŨ podziňkowaĺ za dobrŃ wsp·ğpracň wszystkim pracujŃcym w obrňbie naszej 

Gminy Soğtysom, Dyrektorom Szk·ğ, Nauczycielom, Pani Dyrektor naszego Przedszkola, Pani Dyrektor 

naszej  Biblioteki, Pani Kierownik Gminnego OŜrodka Pomocy Spoğecznej. Za dotychczasowŃ 

wsp·ğpracň dziňkujň rzecz jasna r·wnieŨ Panu Dyrektorowi naszego Gminnego OŜrodka Kultury ï czyniň 

to  pomimo, Ũe dopiero w ostatniej chwili poinformowağ mnie o tym, Ũe w nadchodzŃcych wyborach 

bňdzie moim kontrkandydatem.  

GorŃco dziňkujň wszystkim Pracownikom Urzňdu naszej Gminy z Panem Sekretarzem i PaniŃ 

Skarbnik na czele za pracň, kt·rŃ wykonali w czasie mijajŃcej kadencji dla rozwoju naszej Wsp·lnoty, jak 

r·wnieŨ wszystkim Osobom, kt·re nie peğniğy w tej kadencji Ũadnej oficjalnej funkcji, ale w istotny 

spos·b przyczyniğy siň do wzbogacenia pozytywnego obrazu naszej Gminy.   

Szanowne Panie! Szanowni Panowie!  

 Co siň tyczy mojej pracy, to chcň najpierw powiedzieĺ, Ũe od samego poczŃtku starağem siň jŃ 

wykonywaĺ jak najrzetelniej i jak najuczciwiej ï Ũe nigdy nie wykorzystağem peğnionej przez mnie 

funkcji, ani dla pomnoŨenia mojego majŃtku, ani dla zaszkodzenia komukolwiek; Ũe zawsze 

wykonywağem moje obowiŃzki wyğŃcznie w celu wzbogacenia naszej Gminy o kolejne dobra; Ũe 

wszystkie  decyzje podejmowağem w cağkowitej zgodzie z obowiŃzujŃcym prawem i stosownymi 

przepisami urzňdowymi; Ũe to gğ·wnie dlatego wykonywanie mojej pracy kosztowağo mnie o wiele 

wiňcej wysiğku, a nawet zdrowia, niŨ siň spodziewağem.  

Od chwili objňcia funkcji W·jta naszej Gminy starağem siň wykorzystaĺ kaŨdŃ okazjň do 

podniesienia moich kwalifikacji i mojego doŜwiadczenia zawodowego, nabytego w czasie peğnienia 

funkcji przewodniczŃcego Rady naszej Gminy po to, by m·c przyczyniaĺ siň do jej rozwoju jak najlepiej, 

by umieĺ podejmowaĺ jak najkorzystniejsze dla nas decyzje, by potrafiĺ zdobywaĺ jak najwiňcej 

potrzebnych nam Ŝrodk·w inwestycyjnych. Dodam, Ũe na rozwiŃzywania problem·w naszej Gminy 

nigdy nie szczňdziğem takŨe mojego Ăczasu prywatnegoò.  
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Przypomnň, Ũe nie byğo mi dane 

rozpoczňcie mojej pracy na stanowisku w·jta 

naszej Gminy od tzw. stu dni spokoju. JuŨ w 

pierwszym tygodniu mojej pracy zostağem 

postawiony przed koniecznoŜciŃ podjňcia bardzo 

powaŨnych decyzji, aby zapobiec przynajmniej 

najpowaŨniejszym konsekwencjom finansowym, 

jakie niechybnie mogğa ponieŜĺ nasza Gmina  

z powodu nieukoŒczenia w zaplanowanym 

terminie budynku Szkoğy Podstawowej  

w Sulňczynie. Ogrom problem·w dotyczŃcych tej 

sprawy spňdzağ mi naprawdň sen z oczu nie tylko 

w ciŃgu owych pierwszych stu dni, lecz w ciŃgu 

niemal cağego pierwszego roku mojej pracy. A 

dziağo siň tak, poniewaŨ chcŃc uchroniĺ Gminň 

przed wspomnianymi konsekwencjami, nieraz 

musiağem podejmowaĺ decyzje ryzykowne teŨ dla 

mnie.  

Ale ostatecznie najwaŨniejsze jest to, Ũe 

krok po kroku udağo siň najpierw uratowaĺ 

otrzymanŃ na tň budowň ogromnŃ dotacjň z zewnŃtrz, 

a nastňpnie wyğoniĺ w drodze przetargu nowego 

wykonawcň, doprowadziĺ do ponownego podjňcia prac i dokoŒczyĺ budowň. JednakŨe zanim to siň stağo, byğem 

nieraz zmuszony wğasnymi rňkami zabezpieczaĺ jŃ przed skutkami deszczu lub mrozu. DziŜ jestem dumny, Ũe 

szkoğa funkcjonuje peğnŃ parŃ, Ũe nasi uczniowie majŃ najnowoczeŜniejsze warunki do nauki,  

a nasi nauczyciele niezwykle dobre warunki do pracy i Ũe gmach tej szkoğy zdobi obraz Sulňczyna. 

 Przyznam szczerze, Ũe odczuwam ogromnŃ satysfakcjň z faktu, iŨ udağo mi siň nie tylko uratowaĺ naszŃ 

Gminň przed wspomnianymi bolesnymi konsekwencjami z tytuğu niedokoŒczenia w terminie budowy szkoğy, lecz 

ponadto doprowadziĺ do jej ukoŒczenia na tyle wczeŜnie, by juŨ rok p·Ŧniej moŨna byğo uroczyŜcie zainaugurowaĺ 

regularnŃ dziağalnoŜĺ edukacyjnŃ. Fakt ten zostağ przez wielu MieszkaŒc·w Sulňczyna oceniony jako pomyŜlnie 

zdany m·j pierwszy egzamin w zakresie rozwiŃzywania powaŨnych  problem·w gminnych. 

Dodam jeszcze, Ũe w ciŃgu cağej dobiegajŃcej koŒca kadencji poŜwiňciğem wraz z RadŃ naszej Gminy 

wiele czasu i energii w poszukiwaniu moŨliwoŜci poprawienia warunk·w funkcjonowania oŜwiaty w naszej 

Gminie i sposob·w moŨliwie najlepszego pozyskiwania na niŃ Ŝrodk·w finansowych. Jeden z widocznych efekt·w 

tych wysiğk·w stanowiŃ powstağe przy naszych szkoğach nowe boiska i place zabaw dla najmğodszych. Inny ï 

wyraŨa siň w stağym doposaŨeniu sal lekcyjnych w potrzebny nowoczesny sprzňt i nowoczesne pomoce do nauki. 

    W ciŃgu tej kadencji udağo nam siň pomyŜlnie zrealizowaĺ takŨe wiele innych inwestycji szczeg·lnie 

waŨnych dla MieszkaŒc·w r·Ũnych czňŜci naszej gminy. Tu wymieniň tylko niekt·re z nich: przebudowa drogi 

gminnej Kistowo ï Kist·wko ï Chojna; modernizacja drogi z Sulňczyna do Bukowej G·ry; budowa tzw. ğŃcznika 

oraz sali sportowej przy Zespole Szk·ğ w MŜciszewicach; przebudowa ul. Szlacheckiej oraz czňŜci ul. Kr·lewskiej 

wraz z remontem nawierzchni przy wiacie autobusowej w MŜciszewicach; budowa parku edukacyjno-

rekreacyjnego, a w tym boiska wielofunkcyjnego w MŜciszewicach; budowa ul. Szkolnej, Kaszubskiej i Stromej  

w Sulňczynie; urzŃdzenie i wyposaŨenie placu zabaw przy Gminnym OŜrodku Kultury w Sulňczynie; urzŃdzenie  

i wyposaŨenie placu zabaw przy przedszkolu w Sulňczynie; okresowe poprawianie wielu gruntowych dr·g na 

terenie naszej Gminy; bliska rozpoczňcia jest budowa drogi asfaltowej z Wňsior do Gapowa,  z Podjaz do Widnej 

G·ry oraz  przez wieŜ Bielawki; permanentna rozbudowa sieci wodno-kanalizacyjnej naszej Gminy (wysokoŜĺ 

Ŝrodk·w przeznaczanych na ten cel przedstawia zamieszczona w dalszej czňŜci gazetki tabela).   
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 Nie udağo siň natomiast utworzyĺ kŃpieliska gminnego wraz z plaŨŃ, pomimo r·Ũnych moich staraŒ  

i zabieg·w, poniewaŨ w momencie objňcia przeze mnie funkcji w·jta, Gmina nie posiadağa (o czym wczeŜniej nie 

wiedziağem) ani jednego nadajŃcego siň do realizacji tego zadania kawağka gruntu nad jeziorem Wňgorzyno. Nie 

chcň wdawaĺ siň w roztrzŃsanie kwestii, dlaczego tak siň stağo, bo nie chcň nikogo Ăubrudziĺò tŃ sprawŃ. Powiem 

natomiast, Ũe jeŜli bňdň miağ ku temu tytuğ, zrobiň wszystko, by i ta inwestycja doczekağa siň realizacji  

w najbliŨszym z moŨliwych termin·w. To gğ·wnie w tym celu wszczŃğem intensywne starania o pozyskanie dla 

Gminy terenu LeŜnego Dworu.  

W sprostowanie fağszywych informacji zamieszczanych w Internecie o mojej dziağalnoŜci jako w·jta 

naszej Gminy nie zamierzam siň w to wdawaĺ. Jakie Ăkonieò (by sparafrazowaĺ stosowne porzekadğo) 

wypowiadajŃ siň na ten temat, kaŨdy potrafi dostrzec sam, albo inaczej m·wiŃc: jakie konie, taki w·z. W tym 

miejscu powiem tylko tyle, Ũe nagğaŜniane tam opowieŜci o tym, jakoby w ciŃgu ostatniej kadencji nasza Gmina 

zostağa zadğuŨona w jakiŜ szczeg·lny spos·b, sŃ po prostu fağszywe!  

Owszem, Gmina zaciŃgnňğa kredyty. Ale prawda jest taka: Po pierwsze, bez zaciŃgniňtych kredyt·w nie 

otrzymalibyŜmy dopğat unijnych i nie byğaby moŨliwa realizacja wiňkszoŜci wymienionych inwestycji.  Po drugie, 

odkğadaĺ realizacje wymienionych inwestycji na lata p·Ŧniejsze moŨe tylko ktoŜ, kto nie wie, Ũe juŨ wkr·tce 

bezpowrotnie skoŒczy siň czas unijnych dopğat. Po trzecie, wszystkie decyzje dotyczŃce zaciŃgniňtych kredyt·w  

konsultowağem  z RegionalnŃ IzbŃ ObrachunkowŃ w GdaŒsku. Po czwarte, kaŨda poŨyczka zostağa 

przeanalizowana i zaakceptowana przez Radň naszej Gminy.  

OŜwiadczam z cağŃ powagŃ, Ũe nasze zadğuŨenie jest dalekie od przekroczenia progu bezpieczeŒstwa, 

natomiast przyniosğo nam, o dziwo, spore korzyŜci. Aktualnie nasze zadğuŨenie wynosi bowiem 6.450.000 zğ, co 

stanowi Ăzaledwieò 27,55 % budŨetu naszej Gminy. Pr·g kredytowego bezpieczeŒstwa zostağby przekroczony, 

gdyby stanowiğo ono wiňcej niŨ 60% budŨetu Gminy. JeŜli bňdň m·gğ zarzŃdzaĺ naszymi kredytami, Gmina 

poradzi sobie z nimi ŜpiewajŃco! Ale tak, czy inaczej: to dziňki tym kredytom i poczynionym Ăza nieò 

inwestycjom, nasze soğectwa piňkniejŃ z roku na rok. Wielki wkğad w obraz Gminy majŃ oczywiŜcie teŨ Jej 

MieszkaŒcy poprzez piňknie utrzymane ogrody, ukwiecone balkony i tarasy, a przede wszystkim zadbane  

i uporzŃdkowane posesje.  

Opowiadaĺ o zğym zadğuŨeniu naszej Gminy moŨe tylko ktoŜ, kto nie ma pojňcia o funkcjonowaniu 

wsp·ğczesnej gospodarki w wymiarze gminy, powiatu, wojew·dztwa czy kraju. A kto tego nie rozumie, ten bňdzie 

siň bağ inwestowaĺ w przyszğoŜĺ. A kto nie bňdzie zawczasu inwestowağ, ten prňdko doprowadzi do stagnacji 

zarzŃdzanej przezeŒ gospodarki. O tym wie kaŨdy dobry gospodarz! I dlatego kaŨdy dobry gospodarz przed 

podjňciem decyzji, komu powierzyĺ kierowanie swoim gospodarstwem, zastanawia siň nad tym, kto co potrafi lub 

nie potrafi; do wykonania jakich czyn·w jest zdolny lub niezdolny i czy z ğatwoŜciŃ umie wypowiadaĺ nieprawdy.  

Zapewniam wszystkich MieszkaŒc·w naszej Gminy, Ũe wciŃŨ jeszcze nie nauczyğem siň ani kğamaĺ, ani 

mataczyĺ, ani wprowadzaĺ w bğŃd kogokolwiek. Udoskonaliğem natomiast mojŃ zdolnoŜĺ nie tylko do moŨliwie 

sprawiedliwego rozdzielania tego, co Gmina dostaje corocznie Ăz paragrafuò, lecz takŨe do skutecznego i zarazem 

rozsŃdnego pomnaŨania ĂnaleŨnychò jej Ŝrodk·w inwestycyjnych. JuŨ wiem dobrze zar·wno, co i w jakiej 

kolejnoŜci trzeba w nastňpnych latach zrobiĺ, zbudowaĺ, udoskonaliĺ lub unowoczeŜniĺ, jak teŨ, jak pozyskaĺ na te 

cele potrzebne Ŝrodki. JeŜli bňdzie mi dane r·wnieŨ w ciŃgu nastňpnej kadencji peğniĺ funkcjň w·jta naszej Gminy, 

to na pewno skutecznie wykorzystam nabyte umiejňtnoŜci i wiedzň pozyskanŃ w czasie dobiegajŃcej do koŒca 

kadencji dla dobra naszej Gminy i jej MieszkaŒc·w.  

 

Z serdecznymi ukġonami  
 
                                                                                    W·jt Gminy  
                                                                               mgr Bernard Grucza 
 

         Sulňczyno dnia 20.10.2014 r. 
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ROK 2012 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

Rozbudowa budynku Gminnego 

OŜrodka Kultury w Sulňczynie   

 

 

Rozbudowa i przebudowa Ŝwietlicy wiejskiej  

w budynku remizy OSP  w Kistowie  

 

 

Przebudowa drogi gminnej  Kistowo ï Kist·wko ï Chojna 

Budowa kompleksu rekreacyjno ï 

sportowego przy Szkole Podstawowej 

w Wňsiorach   

 

 

UrzŃdzenie placu rekreacyjno ï sportowego przy 

Gminnym OŜrodku Kultury w Sulňczynie  

 

Budowa szkoğy podstawowej  

oraz ulicy Szkolnej w Sulňczynie   

 

 

Dof. Zakupu samochodu ratowniczo 

ï gaŜniczego dla OSP Sulňczyno  
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ROK 2013 
 
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

  

 

 

 

 

 

Budowa ğŃcznika  przy Zespole Szk·ğ w MŜciszewicach 

 

Budowa szkolnego placu zabaw przy 

SP w Sulňczynie w ramach rzŃdowego 

programu ĂRadosna szkoğaò  

 

 

Przebudowa ul. Szlacheckiej i czňŜci ul. Kr·lewskiej  

w MŜciszewicach wraz z remontem nawierzchni placu  

przy wiacie autobusowej  

 

 

Przebudowa ul. Stromej i Kaszubskiej w Sulňczynie  

 

 

Modernizacja drogi Bukowa G·ra 

ï Sulňczyno II etap   

 

 

Zakup ciŃgnika  

oraz samochodu ciňŨarowego  

dla Urzňdu Gminy   

 

 

Zakup motopompy  

dla jednostek OSP 

dziağajŃcych na 

terenie  Gm. Sulňczyno 

(2011 ï 2014)  

 

 

Remont zbiornika  

ppoŨ. w Wňsiorach   

 

 


